
Belangrijk dat de informatie in dit verslag gelijk is aan info die al naar provincie, citylab, 

bewonersinitiatieven, fondsen, … e.d. is/ wordt verstuurd. Dit jaarverslag wordt ook op de 

website geplaatst en wordt meegestuurd bij aanvragen van nieuwe fondsen (daarom is er 

een beetje haast bij.)  

 

Jaarverslag 2020 
 

Inleiding 
 

In 2020 bestond Aktiegroep Het Oude Westen 50 jaar. Een halve eeuw actievoeren, een halve eeuw 

plannen maken en vooral plannen uitvoeren, een halve eeuw samenwerking organiseren tussen 

bewoners, ondernemers, de overheid en instellingen in de wijk, een halve eeuw steeds opnieuw 

creatieve oplossingen bedenken en uitvoeren voor steeds nieuwe en wisselende opgaven voor het 

wonen en samenleven in de wijk ‘Het Oude Westen’. In die halve eeuw is een schat aan ervaringen 

opgedaan met de aanpak van alle mogelijke opgaven waar een oude stadswijk mee te maken kan 

krijgen en is een enorm netwerk opgebouwd van bewoners, ondernemers en instellingen waaruit 

een humuslaag van veerkracht is gegroeid waarvoor geen uitdaging te groot is. Het corona-jaar 2020 

was zo’n uitdaging. Omdat de buurtwinkel moest worden gesloten werden bewonersvergaderingen 

in de open lucht in het wijkpark georganiseerd. En nu de buurtwinkel niet voor vergaderingen kon 

worden gebruikt, is de gelegenheid benut de winkel intern grondig te verbouwen om op de begane 

grond ruimte te maken voor het inrichten van een voorlichtings-, ontmoetings- en expertiseruimte 

voor energietransitie en duurzame wijkvernieuwing. Voor deze verbouwing heeft de afdeling 

Duurzaam van de dienst Stadsontwikkeling van de Gemeente Rotterdam een kleine subsidie 

beschikbaar gesteld. Ook tijdens de verbouwing zijn alle activiteiten gewoon, maar in 

geïmproviseerde vorm, doorgegaan. De buurtwinkel was gesloten voor activiteiten, maar was wel 

beperkt open. Men kon er terecht voor een praktische vraag, even gebruik kunnen maken van het 

toilet, een kopietje maken, een telefoontje plegen naar een instelling of instantie uit de wijk, of voor 

het lezen van brieven en invullen van diverse formulieren en aanvragen.   

 

Activiteiten. 

Leidraad voor de inzet van de Aktiegroep was ook in 2020 het in 2019 opgestelde toekomstplan 

‘Duurzame poort naar een toekomstbestendige wijk’. 

We onderscheiden drie soorten activiteiten. 

a. Projecten in opdracht van externe partijen. De beroepskrachten van de Aktiegroep zijn 

verantwoordelijk voor de uitvoering en verantwoording. 

Aanvullen met informatie over: 

Aantal projecten dat we in 2020 onder handen hadden, aantal uren dat eraan besteed is. 

b. Projecten van actieve bewoners die zelf het initiatief nemen voor het regelen van de 

financiering, voor de uitvoering en verantwoording. De Aktiegroep ondersteunt, faciliteert en 

verbindt deze initiatieven. 

Aanvullende informatie: 

Aantal projecten en urenbesteding door professionals 

c. Het faciliteren van het Wijkplein. Het wijkplein is een plek waar bewoners makkelijk kunnen 

binnenlopen met hun zorg, verhaal, vraag of idee. Waar vrijwilligers worden geworven en de 



kans krijgen hun talenten te ontwikkelen en in te zetten voor hun wijk. Het wijkplein is ook 

een broedplaats waar nieuwe initiatieven en activiteiten van onderop ontstaan. Ontmoeting 

en broedplaats, ze kunnen niet zonder elkaar. 

Aanvulling: 

Hoeveel vrijwilligers actief, mensen geholpen, welke vragen. 

 

Verder faciliteren van Opzoomeractiviteiten, bewonersinitiatieven, WOW-spel, .. 

 

Belangrijkste thema’s van het actieplan 2020.  

In de bijlage worden de verschillende thema s verder toegelicht 

 

Duurzaam (klimaatadaptatie/ energietransitie) Petra  

Dit jaar hebben we stappen kunnen zetten op het gebied van de energietransitie en 

klimaatadaptatie. Het eerste collectieve zonnedak in het Oude Westen is op 4 juli geopend door 

wethouder Arno Bonte. De helft van de zonnepanelen zijn door een Rotterdams fonds 

voorgefinancierd waardoor mensen met een smalle beurs (zonder spaargeld) ook mee kunnen doen 

met dit initiatief. Ondanks de corona zijn er op het gebied van vergroenen ook verschillende 

initiatieven genomen zoals de aanleg van buurtgroen in de Museumstraat en zijn er 

bewonersbijeenkomsten geweest in de buitenlucht om plannen te maken voor het vergroenen van 

een trottoir op de Mathenesserlaan en parkeerdak  Mariadek op het binnenterrein van de 

Mariastraat. Het bewoners groen-netwerk is gestimuleerd om actief bezig te blijven hun 

gezamenlijke tuinen te onderhouden door het uitdelen van zaaigoed en bloembollen en door een 

‘Foto Buurttuin Tour’ te organiseren, die heeft geresulteerd in een mooie folder met gefotografeerde 

tuinen. Een goede samenwerking van het team ‘Wij(k) vergroenen’, bestaande uit de Aktiegroep, 

Stichting Tussentuin en bewoner/landschapsarchitect Wolbert van Dijk, die voor alle groene 

activiteiten weer van groot belang is geweest. Verder zijn er inmiddels 9 regentonnen in de wijk 

geplaatst waardoor kostbaar regenwater niet het riool instroomt maar door bewoners gebruikt kan 

worden voor hun geveltuinen.  

 

Wonen, Krachtcentrale en Duurzaamheidswinkel 

Wonen Annika 

Wonen is een thema dat aan de basis ligt van de Aktiegroep, maar dat de afgelopen jaren wat minder 

aandacht heeft gekregen. In de eerste corona-lockdown-periode zijn we veel buiten in gesprek 

gegaan met bewoners en veel mensen gaven aan het te missen dat er vanuit de Aktiegroep specifiek 

aandacht is voor de problematiek op het gebied van wonen. Tegelijkertijd merkten we afgelopen jaar 

juist een toename van hulpvragen van bewoners op het gebied van wonen, zoals ondersteuning bij 

het aanvragen van huurverlaging of bezwaar maken tegen de huurverhoging, kwesties rond 

achterstallig onderhoud, lekkage, vocht en schimmel, burenoverlast, renovatie van badkamer of 

keuken en de wijze van uitvoering van werkzaamheden en het contact hebben over deze kwesties 

met Woonstad of andere instanties. We besloten om een nieuwe werkgroep Wonen op te richten. 

Hiervoor zijn er verschillende stukken in de Buurtkrant geplaatst, waaronder in juni over de jaarlijkse 

huurverhoging. En in de zomer hebben we bewoners actief uitgenodigd om lid te worden van de 

werkgroep. In september leidde dit tot een eerste bewonersavond over wonen. Tijdens deze avond 

waren 14 wijkbewoners aanwezig om ervaringen uit te wisselen en punten van zorg te benoemen 

waar een werkgroep mee aan de slag kan, zoals de stijgende huurprijzen, het steeds meer 

Met opmerkingen [NW1]:  Natalie past dit nog aan 



verdwijnen van sociale huurwoningen, hoe moeilijk het is voor jongvolwassenen en ouderen om in 

de wijk te blijven wonen en achterstallig onderhoud. Helaas heeft de tweede lockdownperiode 

verhinderd om in 2020 nog vaker fysiek bij elkaar te komen. Hierdoor is het niet meer gelukt om de 

werkgroep Wonen nog dit jaar op te richten. Wel zijn de speerpunten voor de werkgroep benoemd 

en geïnteresseerde bewoners zijn bekend, zodat de werkgroep Wonen in 2021 van start kan gaan. 

 

 

 

Vooruitkomen (Ruilpunt, Papierencafe) Annika/ Natalie 

 

De Aktiegroep heeft van oudsher oog voor de meest kwetsbare bewoners in de wijk en draagt op 

haar manier een steentje bij aan vraagstukken rond rondkomen en vooruitkomen. Hieronder de 

belangrijkste activiteiten die op dit terrein plaatsvonden:  

 

• Het Ruilpunt. Is een kleine winkel in een hoekpand in het Oude Westen, vlakbij de Aktiegroep. Het 

is een winkel zonder geld waar bewoners tweedehands spullen en diensten ruilen; deze betalen ze 

met punten. Het Ruilpunt en werd in 2020  gerund door tien vrijwilligers die de winkel vijf dagen per 

week openhouden. Zo’n 200 bewoners waren in 2019 ingeschreven en maakten regelmatig gebruik 

van de winkel 

 

Het Papierencafé Dit is in 2018 opgezet. Het is een samenwerkingsverband met verschillende 

organisaties uit de wijk waaronder het Wijkpastoraat, de Krachtvrouwen (vrouwennetwerk in de 

wijk) en welzijnsorganisatie WMO Radar. Tijdens het Papierencafé helpen bewoners elkaar met het 

invullen van allerhande formulieren. Het Papierencafé vindt op verschillende plekken in de wijk 

plaats waaronder iedere woensdagochtend op het Wijkplein. Overigens kunnen wijkbewoners ook 

op de andere dagen op het Wijkplein terecht met allerhande vragen en formulieren 

 

Communicatie  

 

Contact met elkaar hebben en elkaar op de hoogte kunnen houden van de laats ontwikkelingen 

speelt juist in deze tijd een hele belangrijke rol. Waar steeds meer organisaties gedwongen de 

deuren sloten en men vanuit huis werkte, is het ons toch gelukt om de ondersteuning die we bieden 

merendeels in stand te houden. De meeste activiteiten die we van plan waren zijn uitgevoerd. Het 

digitale platform zoals de website is samen met de vrijwilligers doorontwikkeld. De ‘Hiero’, het blad 

voor de actieve achterban is elke maand uitgegeven. Beide hebben een enorme positieve bijdrage 

geleverd aan de informatieverstrekking op afstand. Activiteiten zoals het ‘Welkomproject’, 

‘Actualiteitenoverleg’ en ‘Thuis bij de Aktiegroep’ zijn binnen de maatregelen rondom corona waar 

mogelijk uitgevoerd. 

Het is wel een uitdaging geweest om de vrijwilligers bij elkaar te laten komen en zich gewaardeerd te 

laten voelen. We hebben hier verschillende soorten activiteiten georganiseerd. Een lunch in de 

buitenruimte, in een vijftal kleine bijeenkomsten hen meegenomen in de ontwikkelingen en 

verwachtingen van het aankomende jaar. Daarnaast hebben we het kookboek ‘duurzaam koken’ of 

een cadeaubon aangeboden. Elke vrijwilliger is het individueel op komen halen.  Ondanks alle 

maatregelen waarmee we rekening moesten houden hebben we veel persoonlijk contact gehad met 

Met opmerkingen [NW2]: Tekst overgenomen uit het 
jaarversag van 2019 ik pas deze nog aan 

Met opmerkingen [NW3R2]: Ga ik nog aanvullen 



de vrijwilligers die onze organisatie draaiende houden en betrokken zijn bij de organisatie rondom de 

communicatie. 

 

Huisvesting 
De Aktiegroep is al meer dan 35 jaar gevestigd in de Gaffelstraat 1, een het voormalig klooster dat 

bewoond werd door de nonnen die de Augustinusschool bestierden. 

Door de jaren heen heeft het pand altijd ten dienste gestaan van de wijk. Eerst een buurthuis. Later 

samen met de Aktiegroep die een Onderwijswinkel en een Huiswerkklas met zich meebracht. De 

Aktiegroep organiseerde er taallessen, later overgenomen door de basiseducatie. Tal van 

werkgroepen hebben in de loop ter tijden gebruik gemaakt van de diverse beschikbare ruimtes. 

Op dit moment wordt het pand mede gebruikt door Open kaart, een architectenbureau dat ook een 

rol speelt bij de verduurzaming van het pand, de jeugbibliotheek Oude Westen en het Albeda college 

die voor hun opleiding sociaal werk hier een plek gevonden hebben waar theorie en praktijk bij 

elkaar komen. 

In 2020 heeft de Aktiegroep een start gemaakt om de locatie toekomstbestendig te maken. Er is een 

begin gemaakt met een duurzame herontwikkeling. Duurzaam in termen van energieverbruik en 

duurzaam in de zin dat het pand ook in de toekomst beschikbaar blijft voor de Aktiegroep en andere 

wijkactiviteiten. Hiervoor de Provincie Zuid Holland subsidie voor co-financieriing beschikbaar gesteld 

  

Samenwerkingsverbanden  
Het Wijkplein is niet de enige plek in de wijk waar bewoners elkaar ontmoeten en initiatieven 

ondernemen. Ook het Wijkpastoraat, ‘Leeszaal West’, ‘Speelcentrum Weena’, ‘Klus en Werk’ van 

Stichting Pameijer, het atelier van de ‘Krachtvrouwen’ en het huis van de wijk ‘De nieuwe Gaffel’ zijn 

daar mooie voorbeelden van.  

De Aktiegroep opereert in het netwerk van de organisaties in de wijk: Welzijnsorganisatie WMO 

Radar, zorginstelling de Leeuwenhoek (heeft in het begin van de coronatijd verschillende keren 

gebruikgemaakt van “veilige” ruimtes bij de Aktiegroep voor overleg met familieleden en geestelijk 

verzorgers), de ondernemersvereniging West Kruiskade, woningbouwcorporatie ‘Woonstad 

Rotterdam’, de basisscholen in de wijk, de politie (wijkagenten), de Gemeentelijke gebiedscommissie 

Centrum en verschillende diensten van de Gemeente Rotterdam.  Andere belangrijke 

samenwerkingspartners van de Aktiegroep zijn onder meer: de sociaal ondernemers Wolbert van 

Dijk, Leon Keekstra en Jasper van Lammeren, het Hoogheemraadschap Schieland en de 

Krimpenerwaard, Stichting Energiebank, Stichting Tussentuin, vrouwengroepen, WaterSensitive 

Rotterdam, Rotterdams Weerwoord, Albeda College en de Energiecoöperatie Blijstroom.  

 

Organisatie/ team  
De Aktiegroep is een Stichting. Het bestuur van de Stichting bestaat uit drie bestuursleden: Paul 

Claessens (voorzitter), Wim Landvreugd (penningmeester) en Rob van der Meulen (secretaris). Dit 

laatste bestuurslid heeft deze zomer zijn functie neergelegd, maar is wel als vrijwilliger actief 

gebleven. We hebben inmiddels in Felix Quartero een nieuwe secretaris kunnen vinden. Het bestuur 

heeft een groep adviseurs (grotendeels wijkbewoners) om zich heen verzameld; Hans Hazenak, 

Wytze Patijn, Piet Barendse en Mirjam van Tiel.  De Aktiegroep had in 2020 drie betaalde 

professionals in dienst (conform cao Zorg en Welzijn): Annika van der Weide sinds februari van dit 

jaar in dienst voor 28 uur per week, Petra van den Berg (20 uur/week) en Natalie Dupon (16 uur/ 



week). Zij ondersteunen en coördineren de vrijwilligers, sturen nieuwe initiatieven en lopende 

projecten aan, sporen op wat er leeft in de wijk en vertalen signalen naar concrete acties. Bestuur, 

professionals en adviseurs hebben tweewekelijks overleg. Last but not least is Silvia Stentler als 

administratieve ondersteuner werkzaam bij de Aktiegroep. We mogen haar “lenen” van WMO Radar. 

En natuurlijk is er de groep van 40 vrijwilligers die het Wijkplein draaiende houden en iedere maand 

de Buurtkrant huis aan huis bezorgen en de Hiero nieuwsbrief aan actieve bewoners op adres.  

 

Afsluitend 
Het jaar 2020 was een crisisjaar, voor de hele wereld. Ook onder deze omstandigheden is de 

Aktiegroep, dankzij haar veerkracht en de samenwerking van actieve bewoners, ondernemers, 

instellingen in de wijk en de Gemeente Rotterdam, ook dit jaar weer in staat geweest de krachten te 

verenigen die de duurzaamheid en leefbaarheid van Het Oude Westen versterken. 

Daarvoor dank aan alle personen en partijen die daaraan hebben bijgedragen en ons hebben 

gesteund. 

 

Paul Claessens 

Voorzitter besuur 

 

 

 

Bijlage:  
Informatie per item beperken tot een paar regels. Zo concreet mogelijk, cijfers gebruiken, data, ..  

Tekst gebruiken die Natalie voor verantwoording bewonersinitiatief heeft gebruikt. 

 

1. Wijkplein Annika 

Algemene informatie:   

Het wijkplein is ondanks de coronamaatregelen bijna het hele jaar open gebleven. Wel met 

aangepaste openingstijden en binnen de mogelijkheden van de coronabeperkingen. Hierdoor 

was de inloopfunctie niet mogelijk. Voor gastheren- en vrouwen betekende dit dat zij het 

grootste deel van het jaar niet aanwezig konden zijn. Veel vrijwilligers moesten ook vanwege 

gezondheidsrisico's de keuze maken om niet te komen. Om de balie te bezetten, hebben 

andere vrijwilligers juist weer veel extra inzet gepleegd. Het contact met elkaar houden in 

deze tijd, vroeg om extra aandacht en creatieve oplossingen. Zo hebben we begin mei alle 40 

vrijwilligers persoonlijk een bloemetje gebracht. Op 15 juli hebben we met de vrijwilligers die 

dit wilden een zomerlunch gehouden in de Bajonettuin. En om alle vrijwilligers te bedanken 

voor hun inzet en hen een hart onder de riem te steken in deze moeilijke periode hebben ze 

allemaal met kerst een cadeaubon of boek over duurzaam koken cadeau gekregen.  

a. Inloop Annika 

Vanwege alle coronabeperkingen kon al vanaf maart de inloopfunctie van het Wijkplein niet 

meer bestaan. Vanaf dat het weer kon, is het Wijkplein open gegaan op afspraak om bewoners 

met hulpvragen te ondersteunen. Juist in de tijden van zwaarste lockdown merkten we een 

enorme toename van bewoners die bij de Aktiegroep aanklopten, omdat alle andere loketten 

gesloten waren. Gemiddeld kwamen er 10 – 25 mensen per week langs met een hulpvraag. 

Daarnaast is er in de maanden mei, juni, juli en augustus twee keer per week een mobiel 



spreekuur in het wijkpark gehouden, waar gemiddeld twee bewoners per spreekuur naar 

toekwamen. 

b. papierencafé  

Tijdens het Papierencafé helpen bewoners elkaar met het invullen van allerhande formulieren. 

Het Papierencafé vindt op verschillende plekken in de wijk plaats waaronder iedere 

woensdagochtend op het Wijkplein. De coronabeperkingen hebben er wel voor gezorgd dat de 

toeloop is afgenomen, maar de vragen er niet minder op zijn geworden.  Op de dagen we fysiek 

niet aanwezig waren, waren we telefonisch bereikbaar. Waarbij andere organisaties de deuren 

i.v.m. de beperkingen de deuren gesloten moesten houden, waren de vrijwilligers in de 

gelegenheid om wijkbewoners op afspraak te helpen.  

c. hulp bij Woonnet Rijnmond  

Elke dinsdagochtend helpt een vrijwilligster bewoners bij het zoeken naar een geschikte woning.  

Dagelijks kijkt ze of er woningen in het Oude Westen op de site van Woonnet Rijnmond zijn 

geplaatst. 

d. Opzoomeractiviteiten (aantallen, hoeveel straten, ..) Wim 

e. Bewonersinitiatieven Wim 

 

f. WOW-spel 

 

Al jaren kunnen bewoners van het Oude Westen het ‘WOW-Spel’ spelen. Alle wijkbewoners 

krijgen een aantal keren per jaar een cheque van 10 WOW’tjes in de bus, ter waarde van 10 euro. 

Deze kunnen zij verzilveren voor een plan dat de leefbaarheid en de sociale cohesie in de wijk 

verbetert. Bewoners kunnen medebewoners vragen om in hun plan te investeren. Je krijgt dus 

meer voor elkaar als je het samen doet. Partners zijn de gebiedscommissie Centrum van de 

gemeente Rotterdam en Woonstad Rotterdam. 

 

Met de komst van Covid-19 heeft het jaar 2020 er heel anders uitgezien, dan dat we voor ogen 

hadden. De maatregelen om besmettingen tegen te gaan hebben ertoe geleid dat bewoners 

geplande activiteiten niet konden uitvoeren, maar er tegelijkertijd ook voor heeft gezorgd dat 

men creatief aan de slag is gegaan om activiteiten toch door te zetten. Waar de fysieke 

ontmoeting op gepaste afstand plaatsvond, zijn er vooral initiatieven ontstaan om de directe 

woon en -leefomgeving te verbeteren. Sterker nog er nooit zoveel initiatieven aangevraagd. 

In totaal zijn er 76 initiatieven aanvraag, waarvan 38 initiatieven te maken hadden met 

vergroening en verbetering van de buitenruimte, 22 initiatieven waarin de ontmoeting met 

elkaar centraal stond en 16 initiatieven in het kader van het bestrijden van armoede en sociaal 

isolement.  

 

 

g. Wachtlijsten parkeergarages  

Door de grote druk op de parkeerplekken in de straten van het Oude Westen is de vraag naar 

een plek in één van de dertien wijkparkeergarges groter geworden. De Aktiegroep heeft de vraag 

aan de gemeente gesteld of de wachtlijsten kunnen worden opgeschoond. Hier is nu regelmatig 

overleg en lijkt dit positief resultaat te hebben.   Petra 

h. Corona: 



Om onze werkzaamheden te kunnen uitvoeren, hebben we ons moeten aanpassen aan de 

corona-situatie. In april is er een coronaprotocol opgesteld voor alle gebruikers in het pand en 

zijn alle voorzieningen getroffen om het pand corona-proof te maken. Er is ook gebruik gemaakt 

van deze periode om werkzaamheden in het pand uit te voeren. Het oude kantoor is verhuisd 

naar het nieuw opgeknapte gedeelte, waar ook een nieuw ventilatiesysteem is aangelegd, dat elk 

uur de lucht ververst. Ook is er overgestapt op een nieuw IT-systeem. 

Veel partners in de wijk vonden bij de Aktiegroep ruimte om corona-proof bij elkaar te komen, 

zoals de Leeuwenhoek, Klantenraad Woonstad, Voor 14, Wijkconciërge en sociaal beheer 

Woonstad, Wijknetwerker Gemeente en Warm Rotterdam. Ook vonden extra veel studenten de 

weg naar de Aktiegroep met vragen over de wijk en haar bewoners en geschiedenis, omdat zij 

alleen nog bij ons terecht konden. 

 

 

 

Communiceren en verbinden  

Het afgelopen jaar is een intensief jaar geweest waarbij de veerkracht en 

organisatievermogen van de Aktiegroep als organisatie en haar actieve bewoners op de 

proef is gesteld. Alles wat vanzelfsprekend was, is te komen vervallen. Corona heeft ervoor 

gezorgd dat de afstand voor bewoners groter werd en tegelijkertijd ook weer kleiner. Het 

heeft ons er nog meer bewust gemaakt wat echt belangrijk is. Contact met elkaar hebben en 

elkaar op de hoogte kunnen houden van de laats ontwikkeling speelt juist in deze tijd een 

hele belangrijke rol. Waar steeds meer organisaties gedwongen de deuren sloot en men 

vanuit huis werkte, is het ons toch gelukt om de dienstverlening die we bieden deels is stand 

te houden. De meeste activiteiten die we van plan waren zijn uitgevoerd. Het digitale 

platform zoals de website is in zijn totaliteit uitgevoerd zoals afgesproken. De hiero, het blad 

voor de actieve achterban is zoals afgesproken uitgevoerd. Beide hebben een enorme 

positieve bijdrage geleverd aan de informatieverstrekking op afstand. Activiteiten zoals het 

Welkomproject, Actualiteitenoverleg en Thuis bij de Aktiegroep zijn binnen de maatregelen 

rondom corona waar mogelijk uitgevoerd. Ook is het een uitdaging geweest om de 

vrijwilligers bij elkaar te laten komen en zich gewaardeerd te laten voelen. We hebben hier 

verschillende soorten activiteiten georganiseerd. Een lunch in de buitenruimte, vijftal kleine 

bijeenkomsten om hen mee te nemen in de ontwikkelingen en verwachtingen van het 

aankomende jaar. Daarnaast hebben een kookboek; duurzaam koken of een cadeaubon 

aangeboden. Elke vrijwilliger is deze individueel op komen halen. Ondanks alle maatregelen 

waarmee we rekening moesten houden hebben we veel persoonlijk contact gehad met de 

vrijwilligers, die onze organisatie draaiende houden en betrokken zijn bij de organisatie 

rondom communicatie. 

 

 

• Website Aktiegroep Oude Westen 2020  

Via de eigen website informeert de Aktiegroep bewoners over evenementen, actualiteiten en 

de sociale kaart in de wijk. Via de website delen we discussiepunten, ontwikkelingen, 

bewonersinitiatieven, culturele en sociale evenementen en individuele ervaringsverhalen 

voor belangstellenden. We werken de afgelopen jaren met de opensourcesoftware van 

Wordpress, deze is in de basis kosteloos, maar dan kun je de inrichting van de website niet 



eigen maken. Ook de plug-ins zijn daarin zeer beperkt. Daarom hebben we er een aantal jaar 

geleden ervoor gekozen om bureau Slik in te huren om onze website te ontwikkelen. We 

nemen van hen ook de hosting af. Dit jaar was het noodzakelijk om de website een goeie 

update te geven. Ook hebben we uren bij hen ingekocht (een strippenkaart systeem) om 

wanneer dit nodig is een beroep op hun expertise te kunnen doen en zaken waar we tegen 

aanlopen op te pakken en waar nodig aan te passen. We kunnen hier de aankomend 3 jaar 

weer mee door. Uitvoering  Bijhouden/werken van de website: wekelijks  Overleggen: 11 

keer per jaar (elke maand, behalve augustus)  Aantal redactieleden (vrijwilligers):3 

personen: Martin Reuver, Marianne Maaskant, Ellen Lalulan.  Begeleiding vrijwilligers door 

het opbouwwerk 

 

• Hiero  

Hiero is het huisorgaan van de Aktiegroep. De Hiero wordt door de vrijwilligers op naam 

bezorgd bij ruim 450 actieve bewoners die vrijwilligers zijn (of zijn geweest) bij de 

Aktiegroep, werkers of anders geïnteresseerden in de wijk. Ongeveer 20 Hiero’s worden per 

post verstuurd, en ongeveer 100 worden er per mail verstuurd. Ook op de website is de 

Hiero te lezen. De redactie bestaat uit 1 vrijwilliger die de informatie verzamelt en in een 

document zet. Bij het vouwen, nieten, verspreiden helpen andere vrijwilligers. Afhankelijk 

van het nieuws bestaat de Hiero uit 5 (soms 6) A4tjes, ook kunnen er uitnodigingen in kleur 

bij komen. Er zijn gemiddeld 10 uitgaven per jaar. Bij zeer dringende zaken die direct bekend 

gemaakt moeten worden, wordt het bestand en de inzet van de Hiero gebruikt. Ondanks dat 

veel nieuwsbrieven de weg via de digitale media vinden, is er een grote groep die de 

ontvangst van deze papieren versie zeer waardeert. Uitvoering:  Informatie verzamelen: 2e 

week van elke maand  Aantal uitgaven 2020: 11  Aantal; redactieleden: 1  Verspreiding: 

10 vrijwilligers  Overige ondersteuning vrijwilligers: Lucia Charms en Nannie Rougie 

 

•  Welkomproject  

Verantwoording bewonersinitiatief Welkomproject. Het Welkomproject Oude Westen is in 

1996 gestart als samenwerkingsproject tussen de Aktiegroep Het Oude Westen en Woonstad 

Rotterdam. Vrijwilligers die veel over de wijk kunnen vertellen wijzen nieuwe bewoners de 

weg in deze bijzondere en actieve wijk in het centrum van Rotterdam. I.v.m. de privacyregels 

mag Woonstad ons geen adressen meer geven van nieuwe bewoners. Daarom gaan we zelf 

actief opzoek naar nieuwe bewoners. Dit doen we door bewoners aan te schrijven die op 

adressen wonen die zijn geadverteerd op Woonnet Rijnmond of Funda. Ook plaatsen we 

regelmatig een stukje in de Buurtkrant of vragen we aan instanties die met nieuwkomers 

contact hebben of ze reclame voor het Welkomproject willen maken. D.m.v. brieven en een 

stuk in de Buurtkrant informeren we nieuwe bewoners over de activiteiten van het 

Welkomproject. Dit kan een bezoek aan huis of bij de Aktiegroep zijn en/of een wandeling 

door de wijk. Nieuwe bewoners krijgen naast mondelinge informatie ook een map met 

allerlei informatie over de wijk en een bloemetje. Vragen die nieuwe bewoners over het 

Oude Westen hebben kunnen direct worden beantwoord of worden uitgezocht. Zo weten 

nieuwe bewoners op een snelle manier hun weg te vinden in het Oude Westen. Hierdoor 

gaan ze vaak sneller deelnemen aan activiteiten in de wijk en zetten zich in voor een van de 

vele initiatieven in de wijk. Uitvoering:  Ook dit jaar zijn er 5 vrijwilligers actief betrokken 

geweest bij het Welkomproject namelijk: Shanaz, Samira, Najat, Rob en Rudolf.  Verder 



heeft een vrijwilliger van het Wijkplein bijgehouden welke huurwoningen (Woonnet 

Rijnmond) en koopwoningen (via Funda) zijn vrijkomen. De nieuwe bewoners zijn 

aangeschreven met de vraag of ze geïnteresseerd zijn in een bezoek van een vrijwilliger van 

het Welkomproject.  4 nieuwe bewoners hebben in 2020 positief gereageerd en hebben 

informatie over de wijk en een bloemetje ontvangen.  Verder zijn nieuwe bewoners van de 

wijk uitgenodigd om mee te lopen met de Welkomwandeling op zaterdag 17 oktober. Helaas 

kon deze wandeling op het laatste moment niet doorgaan i.v.m. verstrengde coronaregels.  

Een nieuwe bewoner uit de Gouvernestraat heeft zich inmiddels aangemeld als vrijwilliger bij 

de Aktiegroep en brengt maandelijks de Buurtkrant rond.  De activiteiten van het 

Welkomproject zijn ook dit jaar weer gecoördineerd door een van de opbouwwerkers. Een 

stagiair heeft zich aan het begin van het jaar ook ingezet voor dit project. 

 

• Thuis bij de Aktiegroep 

 

3 van de 4 zijn doorgegaan Thuis bij de Aktiegroep is een avond die 1 keer in het kwartaal 

georganiseerd wordt bij de Aktiegroep, Gaffelstraat 1: Het doel van deze avond is bewoners 

en netwerkpartners uit de wijk elkaar ontmoeten, informeren en worden betrokken bij de 

actualiteiten die betrekking hebben op het Oude Westen. De avond verloopt volgens een 

vast programma: waar we het niet over gaan hebben- toekomst Aktiegroep- 

presentatie/informatie over wijknetwerkpartners en/of nieuwe initiatieven. Tevens besteden 

we ook aandacht aan talent uit de wijk. Deze avond wordt georganiseerd door vrijwilligers en 

ondersteund door een professial. Dit jaar hebben we door de maatregelen rond Covid-19 de 

laatste bijeenkomst van het jaar niet kunnen uitvoeren. De tweede en de derde bijeenkomst 

van dit jaar hebben we moeten uitwijken naar een andere locatie. Dit heeft extra kosten met 

zich meegebracht. Uitvoering:  13 februari 2020 bij De Aktiegroep |Gaffelstraat 1 Aantal 

bezoekers 30  25 juni 2020 in het wijkpark Oude Westen Aantal bezoekers 65  Aantal 

vrijwilligersorganisatie: 5-7 

 

• Actualiteitenoverleg  

Het actualiteitenoverleg is een maandelijks voor bewoners en professionals uit de wijk, die 

elkaar op de hoogte willen houden of elkaar betrekken bij de activiteiten in de wijk.  

Actualiteitenoverleg 2 februari aantal deelnemers 12 

 Het actualitietenoverleg is op 3 april, 1 mei, 5 juni, 3 juli, niet doorgegaan i.v.m. de 

coronabeprekingen. 1 september aantal deelnemers: 12, 6 oktober aantal deelnemers: 14,  

3 november aantal deelnemers: 10, 1 december Aantal deelnemers: 10 

 

 

• Vrijwilligersdag  

Een keer per jaar vindt een activiteit plaats voor alle vrijwilligers die zich structureel inzetten 

bij de Aktiegroep. Tijdens deze dag staat ontmoeting, uitwisseling en waardering centraal. Er 

wordt met elkaar gegeten en er vindt een spel plaats om elkaar beter te leren kennen en 

informatie uit te wisselen over de activiteiten van het afgelopen jaar. Ook kijken we vooruit 

naar het nieuwe jaar. Hoe gaan we verder met elkaar om de wijk te versterken? Door de 

gestelde maatregelen rond corona hebben we de uitvoering van de geplande activiteiten 

anders aangepakt. Uitvoering:  Organisatie van de zomerbijeenkomst /lunch in tuin de 



Bajonet dd. Woensdag 15 juli 2020 Opkomst: 15  Achterban/vrijwilligers bijeenkomsten in 

kleine setting 23,24, 25, 26 november 2020 Opkomst per keer 5/6 personen totaal 20 

personen.  Eindejaar waardering. Duurzaam kookboek of Cadeaubon. 

 

 

a. Buurtkrant (Annika) 

 

De Buurtkrant is ook in 2020 weer 10 keer uitgebracht en huis-aan-huis bezorgd. Dit jaar was de 

Buurtkrant een nog grotere informatiebron voor bewoners dan anders, omdat zoveel 

voorzieningen veel gesloten waren en bijeenkomsten niet konden plaatsvinden. Hoewel een 

aantal bezorgers wegens gezondheidsrisico's de krant niet kon bezorgen, is het door inzet van 

extra bezorgers en dat bezorgers voor elkaar hebben ingevallen, gelukt om de kranten elke 

maand overal te bezorgen. In 2020 hebben in totaal 28 bezorgers zich ingezet om de Buurtkrant 

te verspreiden. 

 

b. Het Wijkplein (Annika) 

c. Gesprekken (in kleinere groepen) met actieve bewoners en bestuur (Natalie) 

 

 

2. Klimaatadaptatie Petra 

Samenwerking in team “Wij(k ) vergroenen” met ontwerpers en communicatiedeskundigen 

a. Aanleg geveltuin/ buurtgroen:  Museumstraat/ Gaffelstraat  

Na jaren van voorbereiding is het gelukt om in de zomer van 2020 de 1ste fase van buurtgroen in 

de Museumstraat aan te leggen met bewoners en het team van Wij(k) vergroenen. Ook hebben 

we samen met de Wijktuinman van de Gemeente voor de zomer een brede geveltuin in de 

Gaffelstraat aangelegd vanuit Opzoomergeld. We hebben hierdoor bewoners uit andere 

portieken ook enthousiast te krijgen.  

b. onderhoud (zaaiactie, bloembollenactie, foto buurttuintour, onderhoudsmiddagen met 

wijktuinman, workshop bodem verbetering) 

Ondanks corona hebben we de verschillende acties ondernomen met het team van Wij(k) 

vergroenen om bewoners te ondersteunen bij het onderhouden van hun tuin. In het voorjaar 

hebben we goudsbloem kweekbakjes uitgedeeld en een foto buurttuinfolder gemaakt van de 

buurt/ geveltuinen voor alle groenliefhebbers in de wijk. We hebben ondersteuning geboden aan 

bewoners in de Doorbraak en de Museumstraat bij het onderhoud aan hun tuin. En een 

workshop op 1,5 meter afstand in de Wijktuin georganiseerd over bodemverbetering. 

c. Ontwerp nieuw bewonersgroen (Mariadek, Mathenesserlaan) 

In de buitenlucht zijn er bewonersbijeenkomsten georganiseerd om plannen te maken voor het 

vergroenen van een trottoir op de Mathenesserlaan en parkeerdak  Mariadek op het 

binnenterrein van de Mariastraat. Onze inzet heeft er vooral uit bestaan om zoveel mogelijk 

bewoners te interesseren voor deze plannen. In alle twee de gevallen is dit goed gelukt. 

d. Plaatsen Regenzuilen 

Op 1 april 2020 zou de Dijkgraaf van het waterschap Schieland officieel de negen geplaatste 

regenzuilen in gebruik komen nemen. Helaas kon dit niet doorgaan i.v.m. de aangescherpte 

coronaregels.  

e. Een Blok Groen 



In dit woonblok achter de Anna Paulownastraat en Batavierenstraat is het streven om al het 

regenwater op te vangen en niet naar het riool te laten stromen. Er zijn al verschillende 

maatregelen getroffen (regentonnen, klimaattuin met regenwand, geveltuintjes) maar de grote 

klap door het vergroenen van het dak van een groot bedrijfspand is nog niet gemaakt. Wel is het 

gelukt om contact met de nieuwe eigenaar en de huurder te leggen. 

f. Artikelen Buurtkrant 

Het team van Wij(k) vergroenen heeft een eigen column gevuld op pagina 6 van de Buurtkrant 

om melding te maken van activiteiten van het team.  

 

 

3. Energietransitie 

a. Team energiecoaches. De tien energiecoaches konden i.v.m. coronamaatregelen vanaf 

half maart niet meer bij bewoners langs op huisbezoek om adviezen te geven hoe 

energie kan worden bespaard. Ze hebben nog wel geprobeerd om telefonisch of voa 

whatsapp contact te houden. Verschillende keren is het team nog samengekomen op het 

pleintje voor de deur bij de Aktiegroep of op 1,5 meter afstand in de grote zaal.  Zo 

hebben ze nog informatie kunnen delen. Half februari is er nog een energielunch 

georganiseerd waar zo n 20 mensen op zijn gekomen om met elkaar over hun 

energierekening en verbruik te praten.   

b. In juli is het eerste collectieve zonnedak in de wijk geopend op het dak van 

Batavierenstraat 15. Wijkbewoners hebben zich georganiseerd in een energie 

coöperatie. Door de aankoop van zonnepaneeldelen leveren ze een bijdrage aan een 

duurzamere wereld door zelf hun elektriciteit op te wekken. Bijzonder is dat ook 

bewoners met een smalle beurs door voorfinanciering door een fonds toch deel kunnen 

nemen. Vanuit de energieopbrengst betalen ze jaarlijks hun zonnepaneeldelen af. Het 

eerste dak heeft enkele tientallen deelnemers. 

c. Doe-het-zelf-workshops. Vanaf het voorjaar is gestart met het organiseren van 

workshops waarbij mensen zelf praktisch aan de slag gaan met het thema duurzaamheid. 

Vanwege de coronabeperkingen was het erg moeilijk om hiervoor mensen te werven. In 

de zomerperiode is het gelukt om drie bewoners te vinden die zich actief wilden inzetten 

voor een workshop. Zo waren er plannen om in het najaar een workshop te organiseren 

over elektrisch koken en over het vaststellen van het energielabel van je woning. Deze 

konden vanwege de tweede lockdown helaas toch niet doorgaan. Daarnaast wilden we 

met huurders een workshop houden over het duurzaam inregelen van je CV-installatie. 

Helaas was het niet mogelijk om dit in huurwoningen van woonstad te organiseren. Door 

al deze tegenslagen zijn er in 2020 geen workshops georganiseerd, maar liggen de 

plannen wel klaar om, zodra het kan, deze in 2021 uit te voeren.  

d. Duurzaamheidsspreekuur. Mensen met vragen over de energie coöperatie, hoe te 

bezuinigen op energie, aanleggen van geveltuinen, regentonnen en nog veel meer 

kunnen terecht bij het Duurzaamheidsspreekuur. I.v.m. de coronaregels moeten ze hier 

vooraf wel een afspraak over maken. Toch hebben tientallen wijkbewoners hier gebruik 

van gemaakt. 

e. De Krachtcentrale is een nieuw initiatief waar het afgelopen jaar hard over na is gedacht. 

Het moet een kenniscentrum voor de energietransitie in de oude wijken van Rotterdam 

worden. Er is een enorme opgave om alle gebieden naar een duurzamere toekomst te 



brengen. De Krachtcentrale moet de bewoners van deze wijken, veelal huurders, een 

stem en positie gegeven in een wereld die nog het eigendom van politici en techneuten 

is. Omdat de rekening uiteindelijk bij hen terecht zal komen is het nodig dat er een 

podium komt waar zij voor hun belang op kunnen komen. 

f. De Werkplaats Duurzaam wordt gerealiseerd op de begane grond waar eerst het oude 

kantoor zat.  De plek wordt geschikt gemaakt voor het inrichten van een voorlichtings-,    

ontmoetings- en expertise ruimte voor energietransitie en duurzame wijkvernieuwing. 

Alle werkgroepen die zich bezighouden met duurzaamheid kunnen hier  gebruik van 

maken. 

  

4. Wonen  

a. Werkgroep GouDwars. De meeste bewoners hebben een andere woning gevonden en 

zijn inmiddels verhuisd. De werkgroep is er in geslaagd om met Woonstad de afspraak te 

maken dat bewoners terug mogen keren naar een sociale huurwoning op de nieuwe 

Odeon locatie (echter zonder extra verhuiskosten vergoeding) Petra 

b. Hulp bij Woonnet Rijnmond. Joke van der Pluijm kijkt dagelijks op de website van 

Woonnet Rijnmond om te zien of er woningen in het Oude Westen werden aangeboden. 

Dit zijn er in 2020 niet veel geweest. Verschillende ouderen die op zoek waren naar een 

woning zijn gewezen op de enkele 65+ woning die werd aangeboden. Petra 

c. Werkgroep Wonen Annika 

d. We laten ons nog niet kisten. Deze werkgroep heeft in 2020 geen bijeenkomst kunnen 

organiseren voor ouderen om deze groep te wijzen op het belang om je in te schrijven bij 

Woonnet Rijnmond. Zodra de nood aan de man is en er verhuisd moet worden naar een 

woning zonder trappen is het belangrijk dat er een inschrijfduur is opgebouwd. Wel zijn 

enkele individuele bewoners, die contact hebben gezocht met de Aktiegroep, 

geïnformeerd over inschrijven bij Woonnet Rijnmond en de manier van zoeken op de site 

nar en 65 + woning. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

5. Openbare ruimte Annika/ Wilma (verslag van Wilma opnemen) 

 

Wijkpark Oude Westen wordt door veel bewoners gekoesterd als groene oase in de wijk en als plek 

voor activiteiten in de buitenlucht, voor jong en oud. 

Ook in 2020 waren veel bewoners en vrijwilligers actief om een goed functioneren van het Wijkpark 

mogelijk te maken. 

Vrienden van het Wijkpark. 



De werkgroep Vrienden van het Wijkpark volgt de ontwikkelingen in en rond het park en “bewaakt” 

de wijkfunctie. Zij houdt tevens toezicht op de vrijwilligersprojecten Wijktuin en Dierenhof. Waar 

nodig treedt de groep op als spreekbuis voor de gebruikers en vrijwilligers in het park.  

In 2020 had de werkgroep te maken met verschillende ontwikkelingen. 

  

Gebruik van het Wijkpark 

Als het vreemde Coronajaar 2020 iets heeft achtergelaten dan is het wel de bevestiging van onze 

doelstelling; een schoon en veilig park dat in hoge mate gebruikt wordt door buurtbewoners “in alle 

soorten en maten” kwam een stukje dichterbij.  

In 2020 werd het Wijkpark beter bezocht en beter gebruikt door buurtbewoners. Dit was 

waarschijnlijk een gevolg van de beperkingen door Coronamaatregelen (andere activiteiten vielen 

weg), maar werd ook bevorderd en mogelijk gemaakt door diezelfde Coronasituatie. Na een sluiting 

van vele weken tussen maart en mei was er, na overleg tussen gemeente, parkvrijwilligers en 

wijkinstellingen, een heropening met aangepaste openingstijden en toezicht in de vorm van 

beveiligers. 

Overlastgevers als alcoholisten en grote groepen hangjongeren bleven weg, en ouders met kinderen, 

sporters, wandelaars bevolkten het Wijkpark.  

Instellingen zoals de SKVR en buurtsportclubs verplaatsten hun dans- en sportactiviteiten naar het 

park. 

Bijeenkomsten, die niet meer binnen gehouden konden worden, vonden plaats in het Wijkpark: 

overleggen, afspraken, wijkbijeenkomsten zoals “Thuis bij de Aktiegroep”.  

  

De aanwezigheid van de (gekwalificeerde) toezichthouders had een zeer positieve invloed op de 

sfeer en het gebruik van het park. 

Het was door de Coronacrisis een rustig festivalseizoen. Het Chinees Nieuwjaar heeft nog 

plaatsgevonden op 1 februari. Daarna zijn de festivals stilgevallen. 

Door het wegvallen van de festivals kon het voornemen om de praktijk van het nieuwe beleid m.b.t. 

de in 2019 vastgestelde Locatieprofielen goed te gaan monitoren niet uitgevoerd worden. Wijkpark 

Oude Westen was een van de eerste parken waarvoor een locatieprofiel-nieuwe stijl werd 

vastgesteld. 

  

Onderhoud 

In 2020 is zowel door de gemeente als door de vrijwilligers een bijdrage geleverd aan het 

(achterstallig) onderhoud van het park. 

Bij de opening van het vernieuwde Voorhof in 2019 is wethouder Wijbenga gewezen op het 

achterstallig onderhoud in de overige delen van het park. Het in 2019 opgestelde Zwartboek is in 

2020 opnieuw onder de aandacht gebracht. 

  



In 2020 zijn door de gemeente verschillende werkzaamheden opgepakt, zoals de afwatering en 

drainage, het hek aan de Gouvernedwarsstraat, de vervallen trappen en keermuurtjes en delen van 

het pad.  

Alle bomen in het park zijn gesnoeid, en in november ook die van de Wijktuin. 

De drainagewerken konden helaas nog niet afdoende worden  afgesloten en zullen in 2021 een 

vervolg moeten krijgen. Op de plek waar een groot schelpenbed is aangebracht staat nog steeds een 

grote waterplas na elke regenbui. Ook het aanvullen van de beplanting is deels uitgesteld naar 2021. 

Een aantal werkzaamheden rond de aanleg van het nieuwe Voorplein uit 2019 werd in 2020 

afgerond. Er werd nieuwe verharding aangebracht op het voorplein en een  van de paden in het park. 

De “Boom van Osman”, een olijfboom die enkele jaren geleden ter nagedachtenis van 

opbouwwerker Osman Dogan in het Wijkpark werd geplaatst en i.v.m. het nieuwe Voorhof verplaatst 

moest worden kreeg een plaatsje vooraan in het park, naast het beeld van de Reus van Rotterdam. 

Op 29 juni kon de wethouder ook zijn toegezegde en aanvankelijk uitgestelde bezoek aan het park 

brengen.  

  

Door de vrijwilligers zijn de oude bankjes in het park (31 stuks) opnieuw geverfd.  

In 2019 werd een deel van de overbodig geworden bankjes van het Voorhof, op verzoek van de 

vrijwilligers, elders in het park geplaatst. Gepland werd om op 15 maart 2020 met een grote NL 

DOET-actie alle bankjes te verven. De gemeente stelde de verf beschikbaar. 40 vrijwilligers van 

binnen en buiten het Oude Westen hadden zich daarvoor aangemeld. Helaas gooide de Coronacrisis 

roet in het eten. De actie werd afgelast.  

Op 12 en 13 september kon echter met een kleinere groep van 8 vrijwilligers uit de buurt de bankjes 

alsnog worden geverfd, met de dierenhof als uitvalsbasis. 

Tijdens de parksluiting in het voorjaar zijn door de vrijwilligers van de dierenhof diverse 

schoonmaakoperaties gehouden, waarbij -voornamelijk  uit de bosjes- veel vuil is weggehaald, 

waaronder veel sterke-drankflessen, blikjes, tissues en een matras. 

Beheeroverleg Wijkpark 

In juli 2020 is begonnen met een maandelijks beheeroverleg op initiatief van de netwerkambtenaar 

van de gemeente, waaraan wordt deelgenomen door vrijwilligers, bewoners en diensten, en waar 

naargelang de agenda ook anderen kunnen aanschuiven. 

Eind 2020 kon 3x een beheeroverleg gehouden worden. 

Besproken zijn o.a.:  

-het Wijkpark tijdens Corona 

-uitgevoerde en uit te voeren werkzaamheden in het Wijkpark 

-ontwikkelingen rond de doorgang naar de Westersingel bij pand nr. 18-19 

-schoonhouden van het wijkpark 

-Veiligheidsplan/project toezichthouders in het Wijkpark 



-Sloop van Odeon  

-onderhoud Dierenhof: hek om de wei en lekkages 

-kapotte waterleiding in de Wijktuin 

-evt. te maken p.r. folder over het wijkpark 

-festivals en evenementen en stimuleren van positieve activiteiten in het park 

  

Een beheeroverleg  met de diverse wijkpartners die activiteiten zouden kunnen organiseren in het 

Wijkpark, zoals Thuis op Straat, Radar, sportbuurtwerk, diverse dansgroepen, Thaiboxschool moest 

door Corona worden uitgesteld naar 2021. 

Ook activiteiten zoals een Open Dag, viering van de 100-jarige verjaardag van de 2 oude bomen 

midden in het park, moesten uitgesteld worden naar 2021. 

  

In september is een schouw “Groen” gehouden met de medewerker Stadsbeheer  “Groen”. 

In december 2020 is met de coördinator van Schone Stad een schouw “Schoon“ in het Wijkpark 

gehouden. 

  

vrijwilligers 

Helaas kon door de Coronacrisis in 2020 de gebruikelijke ontmoetingsdag voor de vrijwilligers uit de 

verschillende projecten niet doorgaan. In eerdere jaren bleek zo’n dag een goede gelegenheid om 

elkaar te leren kennen en ervaringen rond het Wijkpark op een informele manier uit te wisselen. In 

2020 is volstaan met een attentie voor de vrijwilligers met kerst. 

  

samenwerking 

De projecten in het Wijkpark werkten in 2020 samen met verschillende instellingen en organisaties:  

Thuis op Straat en project “Eisvrij” bij buitenschoolse activiteiten; Groencollect bij het project 

Broodbakken; Rotterdams Milieucentrum als deelnemer van het Rotterdamse Parkenoverleg en bij 

September Parkenmaand;  Wij(k) Vergroenen bij diverse activiteiten rond “bewonersgroen” in de 

wijk. 

 

 

  

*Wijktuin 

De Wijktuin, die achter in het Wijkpark ligt, wordt geheel onderhouden door vrijwilligers/ 

wijkbewoners, zo’n 15 stuks, voornamelijk vrouwen. 

De tuin bestaat uit diverse bloemperken, een grote vijver, moestuin, kruidentuin, bessentuin, terras. 

Er staan ook 2 bijenkasten. 



De tuin is open als de vrijwilligers aanwezig zijn. De meeste vrijwilligers werken een tot twee 

dagdelen per week in de tuin. Een dag per maand is er gemeenschappelijke Tuinwerkdag, waarop 

wat grotere taken aangepakt worden, zoals het verven van de banken en overleg plaatsvindt.  

 

Ook tijdens de Coronamaatregelen en sluiting van het wijkpark is door de vrijwilligers in kleine 

groepjes doorgewerkt aan het onderhoud van de Wijktuin. 

De vrijwilligers hadden daarbij te maken met een  aantal tegenslagen en kleine “rampen”.  

In het begin van het jaar moest de hele keet leeggehaald en schoongemaakt worden in verband met 

een rattenplaag. Verschillende spullen bleken vervuild en aangevreten. Ook bleek toen dat de vloer 

van de keet er slecht aan toe was. In november 2020 is de vloer, in zelfwerkzaamheid en met grote 

inzet van vrijwilliger/imker Piet, vervangen. 

Meteen is de collectie tuingereedschap nagelopen, gecontroleerd en overzichtelijker opgehangen.  

Eerder in het jaar bleek dat de schutting achterin de tuin scheef aan het zakken was. De takkenril 

daar is toen weggehaald en er is een wand van kippengaas aan palen  geplaatst. 

In juli bleek dat de waterleiding naar het waterpunt gesprongen was. De hele hete zomer lang moest 

daardoor water aangevoerd worden vanuit de dierenhof, met gieters in de kruiwagen. Reparatie 

bleek een probleem. 

  

De maandelijkse Tuinwerkdagen konden door de Coronamaatregelen niet in de oude vorm doorgang 

vinden. Er is meestal alleen in kleine groepjes in de tuin gewerkt. 

Er konden in 2020  door de subsidie uit het bewonersinitiatief, aangevuld met opgehaalde WOW-tjes 

een aantal verbeteringen in de tuin doorgevoerd worden. 

In de vijver is de hoeveelheid zuurstofplanten aanzienlijk uitgebreid. De pot van de vijgenboom is 

vervangen, de rozentuin heeft verschillende nieuwe rozen gekregen, het stinzenperk en het 

cyclamenveldje zijn aangevuld met nieuwe planten. 

Het aanleggen van een kindermoestuintje in een ronde schaal bij de bessentuin wordt uitgesteld tot 

2021 

  

De twee bijenvolken deden het goed dit jaar. 

 

De Wijktuin was startpunt voor de maandelijkse groenwandelingen en het wekelijkse wandeluurtje, 

waardoor weer nieuwe bezoekers de Wijktuin leerden kennen. 

In september werd in de Wijktuin een Bodemavond georganiseerd voor de wijkbewoners die bezig 

zijn met geveltuintjes en ander openbaar groen. 

Er werd door verschillende buurt-groengroepen ook meermalen gebruik gemaakt van de 

mogelijkheid spullen te lenen uit het tuingereedschappendepot in de Wijktuin. 

  



 

Demonstratie Bokashi-emmers op de Bodemavond in de Wijktuin 

  

Een aanvraag voor een Buurtwormenhotel bij het Rotterdams Milieucentrum kon niet worden 

gehonoreerd omdat alle wormenhotels al vergeven waren. 

  

De stekjes en zaailingen uit de tuin, die voor 50 cent te koop worden aangeboden, vonden in 2020 

weer gretig aftrek. Tientallen vonden hun weg naar tuintjes en bloembakken in de buurt. 

De rode stoeltjes, die sinds 2 seizoenen ’s zomers in het Wijkpark staan, werden voor het 

winterseizoen in de Wijktuin opgeslagen. 

  

Maandelijks werd een nieuwsbrief verspreid onder de vrijwilligers. 

 

 

  

*Kabouterpad en andere groene kinderactiviteiten 

Ook voor 2020 was een programma groene activiteiten voor kinderen van 6- 12 jaar gepland, zowel 

onder schooltijd als op woensdagmiddagen. Door de Coronacrisis kon echter maar een deel van de 

activiteiten doorgaan, waar door een kleine 100 kinderen aan deelgenomen is. 

In januari en februari deden 3 schoolklassen mee aan Vogels Voeren. 

Van in de wijk “gescoorde” afgedankte kerstbomen werd weer een “vogelsnoepbosje” ge maakt om 

daar het door de kinderen gemaakte voer in te hangen. 

  

 

Vogels Voeren in januari 2020 

  

In de rest van het jaar was het voor de scholen niet mogelijk aan activiteiten deel te nemen. 

  

Buiten schooltijd kon op woensdagmiddag 4x een activiteit uitgevoerd worden: 

Vogels Voeren in januari 

Zaaien  in februari 

Bijen  in mei 

Bloemen in september 

  



De activiteiten werden begeleid door een groep van 6 vrijwilligers. 

  

kinderactiviteiten in de dierenhof 

In  de zomer  werd contact met ons gezocht door project “Eisvrij” met de vraag of groepjes kinderen 

na schooltijd een bezoek konden brengen aan de dierenhof. Een van de vrijwilligers heeft op een 

aantal middagen groepjes kinderen ontvangen en o.a. door kleine klusjes laten kennismaken met de 

dieren en hun verzorging. 

*Buiten Bewegen 

Het project Buiten Bewegen wil stimuleren dat buurtbewoners meer bewegen in de buitenlucht, en 

dan met name in het Wijkpark. Er zijn eerder initiatieven geweest rond het beweegtoestel voor 

ouderen en de jeu-de-boulesbaan.  

  

Qi-gong 

In 2020 is de activiteit Qi Gong heel het jaar door gegaan op dinsdagmiddag. Een kleine groep kwam 

wekelijks bij elkaar in de Wijktuin, om onder leiding van vrijwilliger Peter  de oefeningen te doen. 

  

wandelingen 

De groene stadswandelingen, die voor het 4e jaar gepland stonden, konden door Corona maar ten 

dele doorgaan. Er zijn 4 wandelingen gehouden, twee in het begin van het jaar  (naar Crooswijk en de 

Groene Connectie-2 in Spangen) en twee in september (in het Oude Westen en Stadsdriehoek). De 

start was steeds vanuit de Wijktuin, en op elke wandeling werden meerdere groene plekken bezocht: 

buurttuinen, parkjes etc.  

  

Naast de langere groenwandelingen is vanaf augustus begonnen met een wekelijks wandeluurtje: 

een wandeling van ongeveer een uur op vrijdagochtend in de directe omgeving van het Oude 

Westen. Hiervoor zijn verschillende routes samengesteld. In de tijd van de Coronamaatregelen werd 

gewandeld in kleine groepjes, die elk een andere route volgden. Drie vrijwilligers begeleidden de 

wandelingen. Er is in 2020 16 keer een wandeluurtje gehouden. Hieraan hebben zo’n 20 

verschillende  buurtbewoners mee gedaan; gemiddeld 6 deelnemers per keer. 

 

Dierenhof 

Midden in het Wijkpark wordt door de vrijwilligers van de werkgroep Dierenhof een klein 

kinderboerderijtje beheerd, met schapen, geiten, kippen, konijnen, cavia’s en een kat. Ook in 2020 

werd de Dierenhof weer veel bezocht door (groot-)ouders met kleine kinderen, door de Coronacrisis 

zelfs meer dan in eerdere jaren.  

  

In 2020 werd de dierenhof geheel gerund door vrijwilligers, 7 dagen per week. Daarvoor waren veel 

meer vrijwilligers nodig dan voor de weekend-diensten in het verleden. 



Na een intensieve campagne werden in 2019 vijf nieuwe vrijwilligers gevonden. In 2020 moesten 2 

vrijwilligers weer afhaken, en kwamen er slechts twee nieuwe vrijwilligers bij. Het rooster 

rondkrijgen is daardoor elke maand een opgave, maar is in 2020 toch gelukt door de grote inzet van 

het huidige team. 

Nieuwe vrijwilligers vinden blijft een terugkerend aandachtspunt en een speciale opgave voor 2021. 

de dieren 

Zoals meestal hadden we in 2020 ook weer te maken met het nodige wel en wee rond de dieren. 

Er waren veel veranderingen bij de kippen. Onze bijzondere kip Tuk, die enkele jaren geleden 

opgroeide bij Toko 51 aan de West-Kruiskade, overleed, evenals kip Laura, en een van de twee 

zijdehoentjes. We kregen uitbreiding van enkele Seranakipjes, waar later ook nog een moeder met 

kuikens bij kwamen. 

In november kregen we te maken met ophokplicht i.v.m. de Vogelgriep, en moesten de kippen 

binnen in het hok blijven. 

Ook bij de geiten was er een sterfgeval. Maar we kregen ook 2 nieuwe geitjes, die na een 

naamwedstrijd als Lily en Lola door het leven gaan. 

De schapen werden geschoren in juni. Nieuwe schaapjes erbij is een wens voor 2021. 

Een van de cavia’s kreeg een tumor, die gelukkig succesvol verwijderd kon worden. 

Konijn Uk kreeg gezelschap van maatje Koos. Samen kregen ze 2 jongen (die niet bij ons bleven). Na 

castratie van Koos konden zij samen in het grote konijnenhok gaan wonen. 

Kat Murdock vertoonde zwerfgedrag. Waarschijnlijk heeft hij andere “eetadresjes” in de buurt.  

De dierenarts kwam 2 maal (in mei en november) voor de halfjaarlijkse check-ups van de dieren, en 

was tevreden. 

workshop 

Bij elkaar komen met de hele groep vrijwilligers was een groot deel van het jaar niet mogelijk. In de 

periode tussen de twee lock-downs hebben we nog wel een praktische vergadering kunnen houden, 

waar we verschillende verzorgingstaken samen doorgenomen hebben. De werkformulieren voor de 

vrijwilligers (met de dagelijkse taken) zijn daarna bijgewerkt. 

  

Onderhoud en verbeteringen 

Na 25 jaar is het gebouw van de dierenhof, de wei en de hekken ernstig aan slijtage onderhevig en 

aan verbetering toe. 

In 2020 kon nog niet veel van noodzakelijke verbeteringen gerealiseerd worden. Een complicatie was 

onduidelijkheid over wie als verantwoordelijke eigenaar en beheerder aangesproken kon worden, en 

op welke deskundigheid de vrijwilligers een beroep zouden kunnen doen.  

Door de vrijwilligers zelf, en met geïmproviseerd materiaal, is in het middelgedeelte van het gebouw 

nieuwe bergruimte gecreëerd. 



Daarnaast is in 2020 door een van de vrijwilligers veel tijd en aandacht besteed aan het verbeteren 

van de dierenwei. Er werd veel mos verwijderd en geverticuteerd, en er is mest en compost 

toegevoegd. 

Overige plannen voor groot onderhoud aan kozijnen en deuren, een nieuw hek om de wei en 

verbeteringen van de hokken moesten worden uitgesteld naar later.  

Misschien levert 2021, wanneer het gebouw van de dierenhof 25 jaar bestaat, mogelijkheden voor 

fondswerving en uitvoering van de plannen. 

  

geraniums 

Het gebouwtje van de dierenhof werd in 2020 weer opgefleurd met bloembakken met rode 

geraniums. 

  

afvoer mest 

N.a.v. een verzoek om vervanging van een verdwenen deksel van een rolcontainer kregen we midden 

2020 te horen dat het aanbieden van stro en mest aan de Roteb niet meer toegestaan was i.v.m. 

milieu-wetgeving. We moesten op zoek naar een andere manier van mestafvoeren.  

Op laten halen door Groencollect (die ook het oude brood ophalen) bleek niet mogelijk.  

We bestelden een mestcontainer bij een daarin gespecialiseerd bedrijf. Lediging via de 

Gouvernedwarsstraat bleek niet mogelijk voor het betreffende bedrijf. We proberen het nu via de 

West-Kruiskade. 

Ook werd besloten verder  te gaan met experimenteren met composteren.  

  

  

broodbakken 

De Dierenhof deed mee aan het stedelijke project Broodnodig, waarmee oud brood ingezameld 

wordt, waar energie uit gewonnen wordt. De Dierenhof is een populaire plek om het oude brood in 

te leveren, omdat bij ons, i.t.t. de andere inzamelplekken,  het brood in plastic zak ingeleverd kan 

worden. De vrijwilligers hevelen het brood dan over in de bruine bakken van het project. 

  

overlast 

In het voorjaar was er veel overlast via het hek in de Gouvernedwarsstraat, dat niet goed sloot en 

waar na sluitingstijd bezoekers zich toegang verleenden tot het Wijkpark. 

In december werd een ruit van de dierenhof ingegooid bij een poging tot inbraak. 

  

nieuwsbrief 

Elke maand werd, samen met het rooster, een Dierenhofnieuws verspreid onder de vrijwilligers. 



  

 

 

 

 

 

 

 

a. Ontwerp Akeleiplein (Natalie) 

b. Aanleg en onderhoud van geveltuinen en buurttuinen (zie 2) 

c. Inrichting West Kruiskade (Natalie) 

 

 

 

 

 

 

 

 


